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سرپرست وزارت جهاد کشــاورزی تاکید کرد: تاکنون بیش از سه 
میلیون تن گندم تحویل ســیلوها شده که در مقایسه با مدت مشابه 
سال گذشته 42 درصد افزایش نشان می دهد و امیدواریم بتوانیم تا 

پایان شهریور هشت میلیون تن گندم را خریداری کنیم.
ســید محمد آقامیری روز سه شنبه 9 خرداد در حاشیه بازدید از موسسات تحقیقاتی 
سازمان تحقیقات آموزش و ترویج کشاورزی مستقر در استان البرز )مزرعه تحقیقاتی 

اصلاح بذر و موسسه سرم سازی رازی( در جمع خبرنگاران افزود: مهمترین موضوع 
فعالیت وزارت جهاد کشاورزی بحث امنیت غذایی در تمام ابعاد آن است.وی با بیان اینکه 
سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی مرکز تولید علم بخش کشاورزی هست، 
اظهار کرد: تات مغز جهاد کشاورزی است که در اینجا دانشمندانی مشغول پژوهش و 
تحقیق هستند که تولیدات و دستاوردهای آن ها در این مراکز حاصل سال ها تحقیقات 
است.وی نتیجه تحقیقات این دانشمندان را برای مردم دانست و گفت: زیر مجموعه 

سازمان تات وجود بیش از 80 موسسه تحقیقاتی در تمام بخش های کشاورزی است.
آقامیری عامل اصلی ماندگاری این دانشمندان در کشور و این موسسات را فقط عشق 
به وطن و مردم دانســت و افزود: دولت قدردان زحمات این دانشمندان هست و این 
دانشمندان نیز تا لحظه آخر به کار خود ادامه می دهند و از تولید کشور پشتیبانی می کنند.
سرپرست وزارت جهاد کشاورزی این دانشمندان را سرمایه های روی زمین برای جهاد 
کشاورزی عنوان کرد و اظهار کرد: سازمان های حاکمیتی باید این دانشمندان را ویژه 
ببینند چه در حوزه استخدام نیروی انسانی و چه پرداخت حقوق و چیزی که به صورت 
ویژه باید دیده شود این است که این ها سرمایه، ذخایر روی زمینی و افرادی متفکری 

هســتند که از کشاورز و تولید کشور حمایت می کنند تا به سطح خودکفایی برسیم.
سرپرســت وزارت جهاد کشاورزی در ادامه در پاســخ به سوال یکی از خبرنگاران در 
خصوص افزایش قیمت آرد و نان، گفت: قیمت گذاری آرد طبق قانون شورای قیمت 
گذاری انجام شــده و قیمت هم تعیین، تصویب و ابلاغ شده است.وی به اعتراضات 
بعضی از تشکل ها در این حوزه اشاره کرد که این قیمت گذاری دوباره در حال بررسی 
است و افزود: ولی بعید است تغییری در قیمت گندم داشته باشیم زیرا ابتدا باید منابع آن 
تعیین شود بعد تغییر قیمت انجام شود که اکنون قیمت 15 هزار تومان برای هر کیلو 

ابلاغ شده است.

تاکنون بیش از سه میلیون تن گندم تحویل سیلوها شده است

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر تبدیل »نهضت مهارت 
آموزی در گام دوم انقلاب« به یک جریان ملی گفت: 83 میلیون شغل در 
جهان تا سال 2028 حذف و 63 میلیون شغل با تأثیر از تورم، کندی رشد 
و هوش مصنوعی ایجاد می شود و اگر برنامه ریزی در جهت آموزش های 
متناسب با مشاغل آینده و آینده مشاغل نداشته باشیم، سهم ما درصد 

بالایی از بیکاری خواهد بود.
غلامحسین حسینی نیا با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب بر فراهم کردن وسائل و زمینه 
ارتقاء مهارت جامعه کارگری، گفت: سخنان رهبر معظم انقلاب حجت را بر ما در تحقق 

»نهضت ملی مهارت آموزی در گام دوم انقلاب« با عزم ملی تمام کرده است.
وی که در هفتمین همایش ملی کار ســخن می گفت، با اشاره به آمار مجمع جهانی 
اقتصاد در سال 2033 تصریح کرد: تا سال 2028 یعنی در چهار سال آینده 83 میلیون شغل 
 در جهان حذف و 63 میلیون شغل با تأثیر از تورم، کندی رشد و هوش مصنوعی ایجاد
 می شود و چنانچه برنامه ریزی در جهت آموزش های متناسب با مشاغل آینده و آینده 

مشاغل نداشته باشیم سهم ما درصد بالایی از بیکاری می شود.
معاون وزیر کار  با بیان اینکه آموزش های مهارتی در کشور عزیزمان در نقطه عطف 
و زمان به یاد ماندنی در کشور قرار دارد و نیازمند تغییر جهت به سمت رشد است، افزود: 
برنامه ریزی، توســعه و ابتکارات حوزه مهارت آموزی در دنیا تا سال 2028 دارای شتاب 
معناداری اســت.وی تصدی گری و تنظیم گری، کیفیت محوری، پیامدسنجی، حمایت 
هدفمند، مشارکت بخش خصوصی در اجرای آموزش، توسعه بنگاه های موجود در بخش 
خصوصی و آموزش مبتنی بر نیاز متغیر نیروی کار را رویکرد جدید سازمان  آموزش فنی 

و حرفه ای کشور برشمرد.
حسینی نیا حرکت به تقاضا محوری، کیفیت محوری، پیامدسنجی، ارتقاء مهارت شاغلین، 
بهره گیری حداکثری از ظرفیت مربیان و ارتقاء کارایی و اثربخشی و افزایش توان انتخاب 
ســازمان در بهره گیری از ظرفیت مربیان را از مهمترین پروژه های در دست اقدام این 
سازمان عنوان کرد.وی با اشاره به برگزاری 323 رویدادهای رقابتی مهارت محور در سال 
گذشته، گفت: نخستین دوره مسابقات مهارت های زندانیان کشور، حضور در سومین دوره 

مسابقات آسیایی مهارت 2022، حضور در سومین دوره مسابقات اوراسیا- های تک، حضور 
تیم ملی مهارت ایران در چهل و ششمین دوره مسابقات جهانی مهارت 2022، نخستین 
دوره مسابقات مهارت های کارگران ایران، نخستین دوره مسابقات ملی مهارت نوجوانان، 
فاز یکم بیستمین دوره مسابقات ملی مهارت، مسابقات آزاد مهارت و ... از جمله رویدادهای 

رقابتی مهارت محور برگزار شده در سال گذشته بوده است.
رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای آمادگی این سازمان جهت تربیت نیروی ماهر 
متناسب با نیاز بازار کار اعلام کرد و گفت: اسناد بالادستی در خصوص توسعه آموزش های 
مهارتی در کشور وجود دارد، در اصل کمبود قانون وجود ندارد اما ضروری است که الزامات 
قوانین مهارتی اجرا شود. وی با تأکید بر ضرورت ورود آموزش های مهارتی در کنار تولید، 
اظهار کرد: بنگاه های اقتصادی، شرکای اجتماعی، دستگاه های دولتی و ... باید در کنار 
سازمان آموزش فنی و حرفه ای، مسئولیت اجتماعی خود را در توسعه آموزش های مهارتی 

به انجام رسانند.
حســینی نیا در پایان جایگاه مهارت آموزی در ایجاد و پایداری اشــتغال را بسیار مهم 
خواند و گفت: شاغلین آینده و  افراد جویای اشتغال مخاطبین گروه های 19 گانه سازمان 
آموزش فنی و حرفه ای هستند که 72 درصد ارائه آموزش های مهارتی به آنان با تکیه بر 

ظرفیت های شرکای اجتماعی و 28 درصد آن با اعتبارات دولتی انجام می شود.

مدیرعامل شــرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران با 
تأکید بر بهینه سازی مصرف سوخت با توسعه حمل ونقل 
ریلی در کشــور، از مذاکرات ایران و ترکمنستان برای 

توسعه حمل ونقل ریلی خبر داد.
به گزارش وزارت نفت میعاد صالحی دیروز )سه شنبه، نهم خردادماه( 
در آئین امضای موافقت نامه توســعه ریلی بین شرکت بهینه سازی 
مصرف ســوخت و راه آهن جمهوری اسلامی ایران با اشاره به اینکه 
حوزه حمل ونقل ریلی در اسناد بالادستی مورد توجه مقام های کشور 
قرار گرفته اســت، اظهار کرد: این توافق نامه به رشد تأمین ناوگان و 
توسعه زیرساخت های ریلی منجر می شود و امیدوارم این اتفاق سرآغاز 

جهش و توسعه حمل ونقل ریلی باشد.
وی با بیان اینکه در سیاســت های ابلاغی رهبر معظم انقلاب به 
اولویت توســعه ناوگان ریلی تأکید شده است، گفت: براساس برنامه 
ششم توسعه کشــور، یک درصد از درآمد دولت از نفت در صندوق 

توسعه ملی، باید به توسعه حمل ونقل ریلی اختصاص می یافت.
مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران با تأکید بر اینکه 

بر این اســاس باید 7,700 میلیارد تومان به این موضوع اختصاص 
پیدا می کرد، افزود: امیدواریم با حمایت رئیس جمهوری، معاون اول 
رئیس جمهوری و وزرای نفت و راه وشهرسازی در دولت سیزدهم این 
سرمایه گذاری محقق شود.صالحی با بیان اینکه ماده 12 قانون رفع 
موانع تولید به صراحت برای صرفه جویی مصرف سوخت تأکید دارد، 
ادامه داد: حمل ونقل ریلی، حمل ونقلی ایمن و باصرفه به همراه کاهش 
مصرف ســوخت و حفظ محیط زیست است، اما در سال های پیش 
اولویت به جاده داده شده بود که پرمخاطره است و کشته های تصادفات 
جاده ای بسیار بالا است.وی تصریح کرد: کاهش مصرف سوخت از 
موضوع های مهم است و اگر بتوانیم حمل ونقل ریلی را توسعه دهیم 
مصرف سوخت بهینه خواهد شد.مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری 
اسلامی ایران همچینین با اشاره به اینکه یکی از موضوع های مهم، 
بحث ترانزیت اســت که در اسناد بالادستی آمده و مورد تأکید رهبر 
انقلاب نیز بوده اســت، افزود: این مهم با توسعه خطوط ریلی قابل 
دسترســی است.صالحی تأکید کرد: مسیر ســرخس تا بندرعباس 
1610کیلومتر است که به طور متوسط 40 تا 50 دلار به ازای هر تن 
ترانزیت ریلی درآمد برای کشور دارد و حدود هفت لیتر گازوئیل مصرف 
می شود، در حالی که در حوزه جاده اگر همین بار جابه جا شود، درآمد 
همان 40 دلار است، اما سوختی که مصرف می شود به ازای هر تن در 
جاده 60 لیتر برآورد می شود.وی به مذاکرات بین ایران و ترکمنستان 
برای افزایش ترانزیت هم اشاره کرد و گفت: 500 واگن قطار بین ایران 

و ترکمنستان برای تبادل بین دو کشور افزوده خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت راه آهن جمهوری اســلامی ایران یادآور شد: 
مهمترین مرز متصل ما مرز سرخس است که تلاش کردیم این مرز 
را از تک محصولی بودن جدا کنیم و دیگر محصولات را از کشورهای 

آسیای میانه و روسیه تبادل خواهد شد.

معاون وزیر کار اعلام کرد: مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران خبر داد؛

 ایجاد 63 میلیون شغل 
تحت تاثیر هوش مصنوعی

 مذاکرات ایران و ترکمنستان
 برای توسعه حمل ونقل ریلی

وزیر اقتصاد خبر داد
 آغاز دوره جدید سرمایه گذاری مشترک 

بین ایران و عمان
وزیر اقتصاد دوره جدید روابط اقتصادی ایران 
و عمان را دوره سرمایه گذاری مشترک بین 
دو کشــور برای ایجاد پیوندهای ماندگارتر 

برشمرد.
سیداحسان خاندوزی با اشاره به مذاکرات سفر سلطان 
عمان و هیات همراه به ایران گفت: توافق ما با همتایان 
عمانی این است که علاوه بر تکمیل روابط تجاری خود، 
وارد دوره سرمایه گذاری های مشترک بین دو کشور شویم 

که بسیار پیوند اقتصادی ماندگارتری را در بلند مدت ایجاد می کند.
طبق اعلام وزارت اقتصاد، وی با اشــاره به منافعی که این دوره جدید روابط اقتصادی برای 
تولیدکنندگان به همراه خواهد داشت، گفت: با توجه به ظرفیت سرمایه انسانی، تکنولوژی و 
فناوری های بالایی که شرکت های دانش بنیان ایرانی دارند و از آن طرف هم تقاضای تولید  
محصولات چه در حوزه نفت و گاز  و سایر تولیدات دانش بنیان امیدواریم که دوره جدید سرمایه 

گذاری مشترک فصل نوینی از روابط اقتصادی دو کشور را شکل دهد.

مالیات واردات کالاهای اساسی 1 درصد شد
گمرک ایران از کاهش مالیات بر ارزش افزوده 
واردات کالاهای اساســی بــه یک درصد و 

تمدید آن تا پایان سال 1402 خبر داد.
این اقــدام در چارچوب لایحه ضــد تورمی دولت و 
به استناد مصوبات جلسه هشتاد و ششم شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی در زمینه کاهش مالیات بر ارزش 

افزوده واردات کالاهای اساسی صورت گرفته است.
بر اساس متن این مصوبه، نرخ مالیات بر ارزش افزوده 

واردات گندم، برنج، دانه های روغنی، انواع روغن خام، حبوبات شامل عدس، نخود، لوبیا و ماش، 
قند، شکر، گوشت مرغ، گوشت قرمز، دام زنده، جوجه یک روزه، تخم مرغ نطفه دار، چای، لوازم 

مصرفی پزشکی و قند و شکر تولید داخل یک درصد تعیین شده است.
این اقدام در چارچوب لایحه ضد تورمی دولت به مجلس شــورای اســلامی انجام گرفته 
 اســت و اعتبار این مصوبه تا زمان تصویب لایحه ارسالی دولت در مجلس شورای اسلامی 

خواهد بود.
بنابراین گزارش، گمرک ایران از ابتدای ســال جاری به صورت مســتمر کاهش مالیات بر 
ارزش افزوده واردات کالاهای اساسی از 9 درصد به یک درصد را پیگیری می کرد که به دنبال 
پیگیری های صورت گرفته از سوی گمرک ایران مصوبه کاهش مالیات بر ارزش افزوده واردات 

کالاهای اساسی به تصویب شورای عالی هماهنگی اقتصادی رسیده است.

رونق ساخت مسکن عامل کاهش تورم
سرپرست دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی گفت رونق ساخت 
و ساز مسکن، از طریق جذب نقدینگی مردم و هدایت تسهیلات بانکی به 

سمت تولید، موجب کاهش تورم می شود.
ابوالفضل نوروزی، گفت تسهیلات مسکن نه تنها تورم زا نیست بلکه از طریق رونق صنایع 

وابسته به مسکن، باعث کاهش تورم می شود.
نوروزی گفت: در نهضت ملی مسکن، تاکنون بیش از 38 هزار میلیارد تومان از نقدینگی مردم، 
به عنوان آورده متقاضیان جذب شده است. به گفته نوروزی این رقم، آورده 550 هزار متقاضی 

نهضت ملی مسکن است و با سرعت گرفتن نهضت ملی مسکن، این میزان چندبرابر می شود.
به گفته سرپرســت دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی، نهضت ملی مسکن، باعث 
هدایت تسهیلات بانکی به سمت تولید می شود و تسهیلات مسکن هیچ انحرافی ندارد و مستقیم 
در بخش تولید هزینه می شود.نوروزی افزود: راه دیگری که ساخت مسکن باعث کاهش تورم 
می شود، از طریق افزایش عرضه زمین اتفاق می افتد. وی گفت افزایش عرضه زمین مسکونی، 

تورم زمین را کاهش می دهد.

تخلیه بیش از 71هزار تن گندم در بندر شهید رجایی
مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: یک فروند کشتی گندم به مجموع 
تناژ 71 هزار و 500 تن در اسکله 14 بندر شهید رجایی پهلودهی و کار تخلیه 

آن آغاز شده است.
به گزارش وزارت راه و شهرســازی، حسین عباس نژاد مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان 
گفت: یک فروند کشتی گندم به مجموع تناژ 71 هزار و 500 تن در اسکله 14 بندر شهید رجایی 
پهلودهی و کار تخلیه آن آغاز شده است.عباس نژاد ادامه داد: مقداری از این محموله گندم به 

صورت حمل به انبارها و مابقی به صورت حمل یکسره تخلیه خواهد شد.
 به گفته وی، در حال حاضر 2 فروند کشــتی گندم به مجموع تنــاژ 132 هزار تن )هرکدام

 66 هزار تن( در لنگرگاه بندرعباس قرار دارند که به محض تکمیل اســناد در اســکله های 
اختصاصی بندر شهید رجایی پهلودهی می شوند.بندر شهید رجایی به عنوان یکی از مهم ترین 
مبادی ورودی کالای اساســی کشور دارای 18 باب انبار مسقف، 6 پست اسکله ویژه کالای 
اساسی، 90 هزار متر مربع محوطه بارانداز و سه پایانه نگه داری فرآورده های روغن خوراکی است.

اینفوگراف

معاون وزیر راه و مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی 
گفت: با کمبود 4000 دریانورد مواجه هســتیم و باید 
بتوانیم در این زمینه نیاز خود را با تربیت نیروی انسانی 

متخصص، برطرف کنیم.
به گزارش سازمان بنادر و دریانوردی، علی اکبر صفایی در »برنامه 
صف اول شــبکه خبر با موضوع برنامه های این سازمان در راستای 
توسعه اقتصاد دریامحور« با اشاره به اینکه سازمان بنادر و دریانوردی 
یکی از معاونت های وزارت راه و شهرسازی است که دارای وظایف 
تعیین شــده در حوزه دریایی و بندری اســت، اظهار داشت: حیطه 
وظایف سازمان بنادر از 200 مایل دریایی شروع می شود و حوزه های 
دریانوردی، حفظ محیط زیســت دریایی و امنیــت دریایی را در بر 
می گیرد. وی ادامــه داد: در خلیج فارس به جای 200 مایل دریایی 

از خط میانه استفاده می کنیم.
دولت صاحب پرچم، دولت صاحب ساحل و دولت 

صاحب بندر
مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی با بیان اینکه وظایف این در 
حوزه دریایی به 3 ظرفیت مشــخص دولــت صاحب پرچم، دولت 
صاحب ساحل و دولت صاحب بندر، تقسیم شده است، توضیح داد: هر 
کشتی که پرچم جمهوری اسلامی ایران را به اهتزاز در می آورد موظف 
است تمامی قوانین و مقررات ملی و کنوانسیون های بین المللی که این 

به عضویت آن درآمده است، رعایت کند.
صفایی ادامه داد: دولت صاحب ســاحل دومین مورد و با توجه به 
اینکه کشور دارای 5800 کیلومتر نوار ساحلی است تا خط میانه در 
خلیج فارس یا 200 مایل ســاحلی در دریای عمان، تمامی وظایف 
از قبیل چراغ های دریایی که بر اســاس آن کشتی ها می دانند از چه 
مســیری عبور کنند که ایمن باشند، هیدروگرافی دریایی، لایروبی، 
جســت وجو و نجات دریایی را شامل می شود.وی با اشاره به اینکه 
وظایف دولت صاحب بندر به عنوان ســومین ظرفیت مطرح است، 
گفت: تمام کشتی هایی که وارد بندر می شوند چه کشتی های کوچک 
و چه کشتی های بزرگ به وسیله راهنماهای سازمان بنادر و دریانوردی 
و سیستم یدک کشی ایمن به اسکله پهلو داده می شوند و سه مورد 
اشاره شده )دولت صاحب پرچم، دولت صاحب ساحل و دولت صاحب 
بندر( از جمله وظایف سازمان بنادر و دریانوردی در حوزه دریایی که 

در حوزه خلیج فارس، دریایی عمان و دریای خزر، شکل می گیرد.
معاون وزیر راه با اشاره به اینکه کشور از 5800 کیلومتر نوار ساحلی 
برخوردار است، خاطرنشان کرد: در این مرز ساحلی دارای 854 سازه 
دریایی هستیم و 234 بندر کوچک و بزرگ داریم که 7 بندر آن خیلی 
بزرگ هســتند و مدیریت تمامی این بنادر بر عهده سازمان بنادر و 
دریانوردی است و بر اساس قراردادهای بلندمدت سرمایه گذاری به 

بخش خصوصی واگذار شده است.
تشریح آخرین وضعیت توسعه سواحل مکران

صفایی در مورد اقدامات صورت گرفته در راستای توسعه سواحل 

مکران و نیز برنامه های سازمان بنادر و دریانوردی در خصوص این 
سواحل طی سال جاری، تشریح کرد: از زمان فعالیت دولت سیزدهم 
از یک طرف تأکیدات و منویات مقام معظم رهبری در راستای توسعه 
اقتصاد دریامحور و نیز توســعه سواحل مکران مدنظر قرار گرفت و 
مباحث به خوبی در مجمع تشخیص مصلحت نظام در حال پیشبرد 

است و باید برنامه ها در نهایت از سوی مجلس و دولت تهیه شود.
وی افزود: یک مسیر بلندمدت تعریف شده و فعالیت های آغاز شده 
است و از سوی دریا نمی توانستیم در راستای توسعه اقتصاد دریامحور 
منتظر تصویب برنامه ها باشیم چرا که عملکرد در حوزه دریا به خوبی 
نتوانسته توقعات را برآورده سازد و به همین دلیل تصمیم گرفتیم کار 

را به خوبی پیش ببریم.
راهبرد ترانزیت و تسهیل تجارت دریایی با همسایگان

مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی با بیان اینکه این ســازمان 
موظف بود نسبت وظایف خود را در اقتصاد دریامحور تعریف و این 
وظایف را به پروژه تبدیل کردیم، اظهار داشت: در راستای تحقق این 
هدف نیروی انسانی در حوزه دریا به عنوان یک نیروی کار متخصص 
مطرح است و در بخش دریا اولین موضوعی که مدنظر قرار گرفت 
راهبرد ترانزیت و تسهیل تجارت دریایی با همسایگان به منظور تحقق 
سیاست های دولت سیزدهم و در راستای بهبود وضعیت همکاری و 

تعامل با کشورهای همسایه بود.
صفایی ادامه داد: کشورهایی که در شمال کشور قرار دارند، کشورهای 
حوزه خلیج فارس، بخشی از کشورهای آسیایی و کشورهای حوزه 
دریای عمان از جمله کشورهای هدف بودند و خوشخبتانه توفیقات 

بسیاری حاصل شده است.
 توسعه ناوگان حمل ونقل دریایی 

در دستورکار سازمان بنادر
وی با اشــاره به اینکه دیگر راهبرد ســازمان بنادر و دریانوردی در 
راستای توسعه اقتصاد دریامحور، توسعه ناوگان حمل ونقل دریایی بود، 
گفت: خوشــبختانه در حوزه نیروی دریایی سپاه و ارتش از ظرفیت 
بسیار مطلوبی برخوردار هستیم و این مسئله نقطه اقتدار کشور مطرح 
است تا به صورت ایمن و امن فعالیت های دریایی را مدنظر قرار دهیم.
مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی با بیان اینکه ایران کشوری 
اســت که بیش از 90 درصد تجارت خود را از مســیر دریایی انجام 
می دهد، عنوان کرد: به همین دلیل باید ناوگان دریایی کشور در شمال 
و جنوب به ویژه در شمال کشور هم نوسازی می شد و هم ظرفیت ها 

افزایش پیدا می کرد.
صفایی ادامه داد: خوشبختانه با توجه به افزایش همکاری تجاری 
با همسایگان، افزایش همکاری بخش خصوصی، بازار روسیه و…
به تدریج جریان کالا در دریای خزر شکل بگیرد و تعداد قابل توجهی 
کشتی در دریای خزر اضافه شد و این روند چه به صورت ساخت و 
چه به صورت خرید ادامه دارد و در جنوب کشور نیز شرایط به همین 

منوال است.

وی با اشــاره به اینکه در حوزه تجهیزات بندری و دریایی با عقب 
افتادگی هایی مواجه بودیم، تصریح کرد: اقدامات بسیار خوبی از سوی 
سازمان بنادر و دریانوردی و بخش خصوصی صورت گرفت؛ 25 سال 
قبل 6 میلیون تن کالای اساســی وارد کشــور می شد و تجهیزات 
پاســخگو نبود اما در دولت ســیزدهم به 27 میلیون تن رسیدیم و 
سازمان بنادر و دریانوردی با همکاری بخش خصوصی بدون مشکل 
کار را پیش برد و به رکورد 80 هزار تن روی یک کشــتی در طول 

روز رسیدیم.
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی با تاکید بر اینکه راهبرد توسعه 
کمی و کیفی دریانورد، مدنظر قرار گرفت، گفت: ما نمی توانیم حرکت 
کنیم جز اینکه دریانورد خوب تربیت کنیم و خوشبختانه با حمایت 
رئیس جمهور، وزیر راه و شهرسازی، معاون اول رئیس جمهور و رئیس 
سازمان امور اداری و استخدامی بخش عمده ای از خلاء سازمان بنادر و 

دریانوردی در حوزه نیروی انسانی برطرف شد.
صفایی ادامه داد: علاوه بر این در دانشگاه های دریایی کشور شرایطی 
را فراهم کردیم که جوانان به حوزه دریایی علاقمند شوند و به صورت 
کمی و کیفی جوانان کشور را در حوزه دریا جذب کنیم اما باید بدانیم 
در حال حاضر 4000 نفر دریانورد در سطح کشور کم داریم و امیدواریم 

با تلاش دانشگاه ها این کمبود برطرف شود.
 راهبردهای سازمان بنادر

 در حوزه جذب سرمایه گذاری داخلی و خارجی
وی در ادامه به راهبردهای سازمان بنادر و دریانوردی در حوزه جذب 
سرمایه گذاری داخلی و خارجی اشاره کرد و گفت: تا کنون 11 هزار 
میلیارد تومان ســرمایه بخش خصوصی جذب شده است و بیش از 
همین میزان سرمایه گذاری توسط بخش خصوصی در بنادر کشور 

در دست اجرا داریم.
مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی با اشــاره به اینکه در حوزه 
جذب ســرمایه گذار خارجی نیز اتفاقات خوبی رخ داده است، عنوان 
کرد: سرمایه گذاری بخش خصوصی در کنار سرمایه گذاری سازمان 
بنادر و دریانوردی می تواند شرایط خوبی را برای بنادر رقم بزند و باید 
بدانیم که تا کنون 180 هزار میلیارد ریال پروژه سرمایه گذاری افتتاح 
شده که خوشبختانه اشتغالزایی مطلوبی را به همراه داشته و بخشی 
از آن مربوط به سرمایه گذاری بخش خصوصی و بخشی مربوط به 

سرمایه گذاری ســازمان بنادر و دریانوردی بوده است.وی با اشاره به 
اینکه همچنین 440 هزار میلیارد ریال پروژه های دریایی تعریف شده 
در حوزه زیربنای اقتصاد دریا تعریف کرده ایم که از سوی سازمان بنادر 
و دریانوردی در حال سرمایه گذاری است، گفت: امیدوار هستیم بر 
اساس پروژه های تعریف شده و رایزنی های صورت گرفته با بخش 

خصوصی کار را پیش ببریم.
معاون وزیر راه افزود: پروژه های مذاکره ای صورت گرفته با بخش 
خصوصی در سال 1402 بالغ بر 200 هزار میلیارد ریال است و امیدوار 
هستیم با تحقق فعالیت های سرمایه گذاری، شاهد رونق اقتصادی در 
کشور، بهبود وضعیت اشتغالزایی و بهبود وضعیت معیشت مردم باشیم.

حفظ محیط زیست دریایی و توسعه گردشگری 
دریایی

صفایی با اشــاره به اینکه هر گونه توسعه دریایی باید با رعایت و 
حفظ محیط زیست دریایی صورت گیرد، خاطرنشان کرد: یکی دیگر 
از موضوعات راهبری سازمان بنادر و دریانوردی توسعه گردشگری 
دریایی است و اعتقاد داریم در این حوزه با فرهنگ اسلامی می توانیم 

شاهد اشتغالزایی و رونق مسافری و گردشگری دریایی باشیم.
ایجاد زون گردشگری دریایی در بندرعباس

وی افزود: قطب گردشگری دریایی کشور در استان هرمزگان بین 
بندر عباس، بندر لنگه، بندر آفتاب و بندر چارک اســت که به جزایر 
کیش، قشم و هرمز وصل می شود و باور کردنی نیست که سالانه 
در کشور 27 میلیون نفر سفر دریایی صورت می پذیرد و هم اکنون با 
همکاری وزیر راه و وزیر گردشگری در حال ایجاد زون گردشگری 

در بندر عباس هستیم.
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی با اشاره به اینکه برنامه های 
خــاص خود را در اســتان مازندران و گیلان داریــم، گفت: قرارداد 
با ســرمایه گذاران منعقد شده است و به صورت عملیاتی در دولت 
سیزدهم ایجاد چند نقطه مشخص در حوزه گردشگری دریایی در 
دستورکار قرار دارد.صفایی با اشاره به اینکه منتظر تصویب برنامه ها و 
رئوس فعالیت ها به دلیل زمان بر بودن نماندیم، گفت: عملًا وارد کار 
شدیم و فعالیت ها را آغاز کردیم که بخشی از آن محقق شده و بخش 
دیگری تا پایان دولت سیزدهم محقق می شود و زمینه ساز اشتغالزایی 

برای کشور خواهد بود.
اقتصاد دریامحور نیازمند یک ساختار نهادی است

وی با تاکید بر اینکه اقتصاد دریامحور نیازمند یک ساختار نهادی 
اســت، عنوان کرد: سازمان بنادر و دریانوردی و وزارت راه بیشترین 
ارتباط و تکالیف در طول نوار ساحلی عهده دار هستند اما نیازمند یک 
ساختار نهادی در حد ریاست معاون اول رئیس جمهور، دبیری وزیر 
راه و شهرسازی و حضور تمامی دستگاه های مرتبط در حوزه اقتصاد 
دریامحور هستیم که می تواند عملکرد را بهبود بخشد، مدیریت یکپاچه 
ایجاد کند و کارنامه بسیار ارزشمندی در پایان دولت سیزدهم در حوزه 

اقتصاد دریامحور به جا بماند.

کمبود 4000 دریانورد در کشور
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی اعلام کرد؛

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از افزایش میزان 
یارانه ها برای خرید طرح کالابرگ الکترونیکی خبر 
داد و گفت: درصددیم میزان یارانه یارانه بگیران را 
در سه دهک اول به شــرط خرید 70 درصد کالا 
در طرح کالابرگ الکترونیکی، 20 درصد افزایش 

دهیم.
سیدصولت مرتضوی امروز در حاشیه هفتمین همایش ملی 
کار که در مجموعه تلاش برگزار شد، با اشاره به اجرای طرح 
کالابرگ الکترونیک اظهار کــرد: در حوزه کالابرگ اقدامات 
جدیدی را در دستور کار داریم؛ در گام نخست بنا بر این است 
که میزان یارانه یارانه بگیران را در ســه دهک اول 20 درصد 
افزایش دهیم البته با خرید 70 درصد کالا و کالاها هم از 9 تا 

11 قلم تعریف شده است.
وی ادامه داد: امیدواریم که این اقدام بتواند قدری به حداقل 
بگیران جامعه کارگری کمک کند. در گام نخســت به شکل 
تدریجی و دهــک به دهک پیش می رویــم و در ابتدا افراد 
تحت پوشش کمیته امداد حضرت امام خمینی )ره( و بهزیستی 
خواهند بود و در خرداد ماه سه دهک اول را اجرایی و عملیاتی 
خواهیم کرد و در آینده تصمیمات دیگری برای سایر دهک ها 

اتخاذ خواهد شد.
وزیر کار افزود: ما ســامانه ملی اعتبار را در وزارت کار تعریف 
کردیم که اعتباری را برای کسانی که می خواهند از یارانه خود 
با افزایش 20 درصدی اســتفاده کنند، اختصاص می دهیم و 

کالاهایی تعریف شده اســت که می توانند از فروشگاه های 
زنجیره ای و سایر فروشگاه هایی که به سامانه وصل شده اند 

و بالغ بر 50 هزار فروشگاه است خرید کنند.
مرتضوی تصریح کرد: ما این طرح را سال قبل و در راستای 
اجرای قانون به صورت ملی و آزمایشــی در سراسر کشور راه 
اندازی کردیم. طرح چون مشوق های لازم را نداشت با اقبال 
عمومی مواجه نشد و من امیدوارم که افزایش درصد یارانه ها 

سبب شود که با اقبال جامعه هدف روبه رو شویم.
کارگران آتیه می خواهند

صولت مرتضوی همچنین در هفتمین همایش ملی کار به 
نامگذاری شعار سال اشــاره کرد و گفت: عمده ترین تمرکز 
مقام معظم رهبری در یک دهه گذشته در حوزه اقتصاد بوده 
است و به فراخور استعداد کشور و توانمندی های جامعه سالها 
را نامگذاری می فرمایند. امسال نیز شعار سال، مهار تورم و رشد 
تولید نامگذاری شده و در این حوزه دیدگاه های متفاوتی وجود 
دارد که آیا اساساً لازمه مهار تولید مدیریت رونق و رشد است یا 

اینکه رونق و رشد لازم و ملزوم یکدیگر هستند.
وی تاکید کرد: علاوه بر توجه به مهار تورم باید به رشد تولید 
هم بیاندیشیم زیرا رکن اساسی رشد تولید، کار است و با کار و 
تلاش می توان هم به تولید دســت یافت و هم به بهره وری 

رسید.
وزیر کار افزود: اگر بناســت که بعد از یک دهه رکود که به 
دلیل برخی بی تدبیری ها در دهه 90 به وقوع پیوست به رشد 

اقتصــادی 8 درصدی در اقتصاد دســت پیدا کنیم و از منفی 
9 درصد در سال 1399 به رشد 8 درصد در سال 1402 و بالاتر 
برسیم لازم است که نیروهای محرکه کارگران و کارفرمایان 

را داشته باشیم.
وی ادامه داد: در عرصه های بین المللی عضویت در اجلاس 

شــانگهای، ارتباط با همســایگان و ارتباطات با قدرت های 
اقتصادی مهم جهان در دســتور کار دولت قرار گرفته تا تمام 
موانــع را از پیش روی اقتصاد برداریــم و آنچه که امید ما را 
مضاعف می کند عشق و اهتمام کارگران به موضوع کار است.
مرتضوی تصریح کرد: نکته ای کــه باید دولتمردان به آن 

توجه داشته باشند این است که باید حلقه وصل بین کارگران و 
کارفرمایان باشیم اما متاسفانه نواهایی شنیده می شود که دنبال 
ایجاد فاصله بین کارگر و کارفرماست ولی ما معتقدیم که کسی 
که به مقام کارفرمایی رسیده گرد کارگاه و کارخانه را به جان 

خریده و زمانی کارگر بوده است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در بخش دیگری از سخنان 
خود به موضوع صندوق های بازنشستگی اشاره کرد و گفت: 
درحال حاضــر وضعیت صندوق ها خوب نیســت و ضریب 
پشتیبانی صندوق ها ضریب ناپایداری است و نسبت پشتیبانی 
در صندوق بازنشستگی کشوری بین نیم تا هفت دهم به یک 
است، در حالی که طبق شاخصها باید 7 باشد و بهترین صندوق 
که تامین اجتماعی اســت 4,4 درصد است با این شیوه یعنی 

میراث آیندگان را هزینه کردن.
وی ادامه داد: برای حفظ صندوق ها و منابع آن اولا باید سرمایه 
صندوق ها را امانت بدانیم و افراد کارآزموده مدیریت صندوق ها 
را در دست بگیرند ثانیا با کاهش مصارف و هزینه ها و ارتقای 
بهره وری و منابع، ضریب پشتیبانی صندوق ها را افزایش بدهیم.

مرتضــوی در پایان با بیان اینکه کارگر آتیه می خواهد و ما 
باید منابع صندوق ها را پاس بداریم، اظهار کرد: با وجود آنکه 
بیشترین تعداد بازنشستگان در سطح کشور را طی سال 1400 
و 1402 داشــتیم ولی با حمایت دولــت اجازه ندادیم ضریب 
پشتیبانی صندوق ها کاهش یابد و حتی این ضریب رو به رشد 

هم بوده است.

وزیر کار خبر داد:

افزایش یارانه ها به شرط خرید کالابرگ الکترونیکی


